



Halifax

Regional Centre for Education

Parent-Teacher Conferences

For grades primary to 12, Parent-Teacher meetings occur twice a year. The dates are posted on the school calendar and communication will be sent to parents. To attend, parents must register online to book an appointment. Parents are encouraged to attend the meeting which is 10-15 minutes.

Parent-Teacher meetings are conversations between the parent and the teacher about what is best for the child. It is an opportunity to discuss your child's progress. The teacher will explain how your child is doing by showing you examples of their work. The teacher may discuss your child's learning skills and work habits, and ways to support your child at home.

The following provides strategies to help you make the most of the Parent-Teacher meetings:

- Talk to your child before the meeting about what they like about school but also what they find difficult.
- Think about the questions you want to ask the teacher before the meeting. It is good to keep notes of your questions.
- Find out from the school if you can have an interpreter or staff member that speak your language or if you can get support from the YMCA School Settlement Make sure to arrive 5 minutes before your meeting. If further conversation is required with the teacher, arrange a date and time for follow up.
- After the meeting, talk with your child about the positive things that were discussed, and any specific concerns that were raised. Explain any plans that have been arranged to address these concerns.

اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين

تُنظَّم اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين مرتين في السنة من صفوف المرحلة الابتدائية إلى الصف الثاني عشر. تُعَيَّن التواريخ في التقويم المدرسي ويُرسَل خطاب في هذا الشأن إلى أولياء الأمور. في سبيل الحضور، يتعين على أولياء الأمور التسجيل عبر الإنترنت لحجز موعد. نحن نشجّع أولياء الأمور على حضور هذه الاجتماعات التي تتراوح مدتها بين 10 و15 دقيقة.

إن اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين هي عبارة عن محادثات تُجرى بين ولي الأمر والمدرّس حول ما هو الأفضل بالنسبة للطفل. تُمثّل هذه الاجتماعات فرصة لمناقشة التقدم الذي يحرزه طفلك. وسيشرح المدرّس أداء طفلك عبر عرض نماذج عن عمله. يمكن أن يناقش المدرّس مهارات الطفل التعليمية وعادات العمل المختلفة، ويبحث في سبل دعمه في المنزل.

في ما يلي استراتيجيات من شأنها مساعدتك على الاستفادة إلى أقصى حد من اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين:

- تحدّث مع طفلك قبل حضور الاجتماع لمعرفة ما هي الأمور التي تعجبه في المدرسة وما يعتبره صعبًا.
- فكّر في الأسئلة التي تريد طرحها على المدرّس قبل الاجتماع. من المستحسن تدوين ملاحظات بشأن الأسئلة التي تريد طرحها.
- راجع المدرسة لمعرفة ما إذا كانت تستطيع توفير مترجم فوري أو أحد العاملين ممن يجيدون لغتك أو إذا كان بإمكانك الحصول على الدعم من برنامج مؤسسة YMAC للتوطين في المدارس.
- احرص على الوصول قبل خمس دقائق من موعدك. في حال تبين أن الأمر يستدعي إجراء المزيد من المحادثات مع المدرّس، قم بترتيب موعد آخر للمتابعة.

It is helpful to stay in touch with your teacher, even when things are going well. Possible questions you can ask at the Parent-Teacher meeting?

- How is my child adjusting to school?
- How is my child progressing in (name the subject)?
- What subjects is my child receiving more support in?
- What kind of support is my child receiving?
- How can I help my child at home?
- How is my child with other students?

Please share information about your child as well, such as what they enjoy doing, what they are good at, and how they learn best.

It is important for the teacher to know about your child so they can support them as best they can in the classroom.

Parents/guardians can take their child to the Parent-Teacher meetings

- تحدّث بعد الاجتماع مع طفلك بشأن الأمور الإيجابية التي تمّت مناقشتها، وأي شواغل معينة تم التطرق إليها. كما اشرح له الخطط التي تمّ وضعها لمعالجة هذه الشواغل.

من المفيد البقاء على تواصل مع المدرّس حتى ولو كانت الأمور تسير على ما يرام. في ما يلي بعض الأسئلة التي يمكن طرحها أثناء اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين:

- كيف يتكيف طفلي في المدرسة؟
- كيف يتقدّم طفلي في (الرجاء تسمية المادة)؟
- ما هي المواد التي يتلقّى طفلي دعمًا أكبر فيها؟
- ما هو نوع الدعم الذي يحصل طفلي عليه؟
- كيف يمكنني مساعدة طفلي في المنزل؟
- كيف يتعامل طفلي مع الطلاب الآخرين؟

الرجاء مشاركة المعلومات المتعلقة بطفلك أيضًا، بما في ذلك الأمور التي يستمتع القيام بها، والتي يجيد فعلها، والطريقة التي يمكن أن يتعلّم بها بشكل أفضل.

من المهم أن يتعرّف المدرّس أكثر على طفلك ليتمكن من دعمه بأفضل شكل ممكن في الصف.

يمكن لأولياء الأمور/الأوصياء اصطحاب الطفل معهم إلى اجتماعات أولياء الأمور والمدرسين.

